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Sakliste DFSU  
 
Sted:  Skytterkontoret, Oslo 
Dato: 24.2.20  
 
 

Sakliste: 
Sak 01/2020 Godkjenning av protokoll november 2019 

Sak 02/2020 Regnskap prosjektmidler “Ungdom og rekruttering” 2019  

Sak 03/2020 Årsmelding for DFSU 2019 

Sak 04/2020 Langtidsplan 2021-2024 

Sak 05/2020 Arbeid med mulig ny bidragsordning for lag og samlag 

Sak 06/2020 LS-treffet 2020  

Sak 07/2020 Forslag om endring av regelverk for åpen klasse 

Sak 08/2020 Forslag fra Gudbrandsdal om Frendecup for ungdomsklassene 

Sak 09/2020 Søknad om innovativt bidrag lag fra lag i Åfjord kommune 

Sak 10/2020 Forslag om å innføre Stang- og felthurtig som øvelse for klasse ER 

 
Orienterings- og drøftingssaker: 

1. Forslag om å senke alder i klasse rekrutt. 

2. Sommertreffet HV/DFS 
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Saksnummer: 01/2020 
Emne: Godkjenning av protokoll for november 2019 
Kompetanse: DFSU 

Protokollen for møtet november 2019 ble lagt frem til formell godkjenning. 

 

Vedtak 01/2020: 
Protokollen for utvalgsmøte i november 2019 godkjennes.   
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Saksnummer: 02/2020 
Emne: Regnskap ungdom og rekruttering 2019 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

Foreløpig regnskap for prosjektet «Ungdom og rekruttering» i 2019 ble gjennomgått.  

 

Vedtak 02/2020: 
DFSU tar regnskapet til etterretning. 
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Saksnummer: 03/2020 
Emne: Årsmelding DFSU 2019 

Kompetanse: Norges Skytterstyre 

DFSU skal årlig levere en årsmelding som skal forelegges Norges Skytterstyre innen 1. mars hvert år (jfr. 
Skytterboka 17.110).  
 

Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak:  
DFSUs årsmelding for 2019 oversendes Norges Skytterstyre for godkjenning .  
  

Vedtak 03/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 04/2020 
Emne: Langtidsplan 2021-2024 

Kompetanse: Skyttertinget 

Ny langtidsplan 2021-2024 skal legges frem for Skyttertinget i 2020. Planarbeidet tar utgangspunkt i 
rammeverk vedtatt i Norges Skytterstyre-sak 66/2019 og gjeldende plan. Utkastet som legges frem for 
DFSU har med tidligere innspill fra DFSU, Feltutvalget, innspill fra høringsuttalelser fra samlagene og 
Norges Skytterstyre.  
 
DFSU har tidligere jobbet med den nye langtidsplanen på sine møter i september og november i 2019.  
 
Høring i samlagene 
DFSU sendte ut et høringsbrev 17. januar 2020 blant ungdomsutvalgene på samlagsnivå med svarfrist 10. 
februar. Det ble sendt ut en påminnelse om høringen 6. februar.  
Spørsmålet i høringsbrevet var som følger: «Hva er det viktigste DFS skal jobbe med innen ungdoms - og 
rekrutteringsarbeidet de neste 4 årene?» 
 
Det er mottatt og vedlagt høringsuttalelser fra 17 samlag. 
 
DFSU bes komme med sine i hovedsak gå igjennom utkast til kapitel 3, men det er også ønskelig at 
utvalget ser på «Formål», «Visjon», «Verdier – grunnmur», «Etikk», «Fokusområde» og kapitel 5 «Sport og 
konkurranser i DFS» 
 
Dette er siste mulighet DFSU har til å komme med innspill til Langtidsplan 2021-2024. 

 

Vedtak 22/2019: 
DFSU ga administrasjonen føringer for det videre arbeidet med langtidsplanen. DFSU mener at 
langtidsplanen bør være for perioden 2021-2024. 
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Saksnummer: 05/2020 
Emne: Arbeid med mulig ny bidragsordning for lag og samlag  

Kompetanse: Norge Skytterstyre 

Dagens bidragsordninger til lag og samlag har vært mer eller mindre uendret siden starten av 2000-tallet. 
F.eks. ble bidraget for skyteskole med dagens satser innført allerede i 2004 (DFSU-sak 13/2003).  
 
Etter ønske fra DFSU har administrasjonen utredet alternative måter å organisere bidragsordningene på. 
 
Hvert år mottar DFS ca. 1.4 millioner kr fra FD til bidragsordningene i DFS.  
 
Dette ble utbetalt i 2019: 

Hva Budsjett 2019 Utbetalt 
Skyteskoler 

620.000 kr 
512.500 kr 

Temadager 91.500 kr 

Bidrag til samling 600.000 kr 455.250 kr 
 

Bidrag fra utdanning 210.000 kr 140.000 kr 

Totalt 1.430.000 kr 1.199.250 kr 

 

Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen gjorde på møtet rede for hvilke muligheter man har innenfor dagens økonomiske 

rammer og presenterte et forslag til ny bidragsordning. Den foreslåtte ordningen støtter opp om 

aktiviteter som kan bli sentral i ny langtidsplan. 

Vedtak 05/2020 
DFSU ga administrasjonen føringer for det videre arbeidet med ny bidragsordning. 
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Saksnummer: 06/2020 
Emne: LS-treffet 2020  

Kompetanse: DFSU 

LS-treffet skal etter planen arrangeres også under Landsskytterstevnet i 2020. DFSU skal i denne 
anledning komme frem til et program.  
 
Oversikt over tidligere LS-treff: 
Merk: Det ble også arrangert tilsvarende arrangement i 2012 og 2013. 
2014 

1. «Vi skal få deg til å lykkes», ved Steinar Halvorsen, Hammerfest skytterlag. 
2. «Mobilappen FriiVii», ved Morten Holst. 
3. «Midt i», ved Ola Lunde. 

2015 
1. «Ungdomsarbeid» ved Kristina Vestveit Nervold. 
2. «Mitt liv som skiskytter» ved Tora Berger. 

2016 
1. «Nytt skyteskole-konsept», ved Ola Herje. 
2. «Skyting for mestring», ved Mona Isene. 
3. «Ny langtidsplan» ved Kjell Hovland. 
4. «Prosjekt «Stang Inn»» ved Børre Pedersen og Roy Håkstad. 

2017 
1. «Nytt elektronisk feltanlegg», ved Gaular Skytterlag. 
2. «Hvordan få ungdom ut på felt?», ved Kari Sofie Brøndbo Fiskum, DFSU og Harran. 
3. «Livet som DFS-skytter og skiskytter», ved Karoline Erdal. 

2018 
1. "Hvordan gjøre treningene morsommere?", ved Hans Bakken.  
2. «Ungdomsplakaten,» Kari Sofie Brøndbo Fiskum, leder DFSU 
3. "Skyting for mestring - hva sier forskningen?", ved Ove Østerlie fra NTNU. 

2019:  
1. "Hvordan få med ungdommene etter skyteskole"? ved Torill og Anita Lystad 
2. "Inkludering - alle skal få delta" ved Vivian Våge, Fjordanekretsen. 
3. "Slik ble jeg Skytterdronning" en prat med Katrine Aannestad Lund. 

 

 

Vedtak 06/2020: 
DFSU ga administrasjonen føringer for det videre arbeidet med LS-treffet 2020. 
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Saksnummer: 07/2020 
Emne: Forslag om endring av regelverk for åpen klasse 

Kompetanse: Norge Skytterstyre 

Norges skytterstyre drøftet på generelt grunnlag i sak 12/2020 håndtering av søknader om dispensasjon.  

 

Styret vedtok følgende:  

«Norges Skytterstyre ga generalsekretæren generelle føringer for håndtering av søknader om 
dispensasjoner fra regelverket. Norges Skytterstyre ber i tillegg administrasjonen komme tilbake med en 
sak til neste styremøte om tilpasninger av regelverket for Åpen klasse slik at flere kan gis et tilbud om å 
skyte i den klassen».  

Skyttertinget skal etter planen drøfte klassestrukturen i DFS i 2022. Det betyr at det vil gå over to år før det vil 
være en formell drøfting med eventuelle tilpassinger og endringer.  

DFSU bes komme med sine innspill i saken. 

Administrasjonens drøfting  
Administrasjonen la frem sine tanker om Åpen klasse. 

  

Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
DFSU gir sine føringer i det videre arbeidet med Åpen klasse.  

 

Vedtak 07/2020: 
DFSU støtter administrasjonens framlagte skisse til nytt regelverk for åpen klasse, og ga 
føringer for det videre arbeidet. 
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Saksnummer: 08/2020 
Emne: Forslag fra Gudbrandsdal om Frendecup for ungdomsklassene 

Kompetanse: Norge Skytterstyre 

Gudbrandsdal skyttersamlag fremmer i brev sendt til Skytterkontoret 12. januar 2020 et forslag om å 
innføre Frendecup for ungdomsklassene (R, ER, J og EJ).  
 
Forslaget er vedtatt på ombudsmøtet i Gudbrandsdal skyttersamlag. 
 
Denne saken ble sist behandlet av Norges Skytterstyre i sak 7/2015 etter at det ble sendt inn et 
tilsvarende forslag fra Sogn Indre. Norges Skytterstyre vedtok da å ikke innføre Norgescup for 
ungdomsklassene.1  
 
I 2019 tok Norges Cup-komiteen stilling til dette spørsmålet i sin rapport. De støttet vedtaket gjort av 
styret i 2015 og viste til argumentasjonen som ble lagt frem da.2 

 

Administrasjonens drøfting: 
Når man tar formålsparagrafen og grunnverdiene beskrevet i langtidsplanen i betraktning ser ikke 
administrasjonen at det er formålstjenlig å innføre Frendecup i ungdomsklassene. Administrasjonen er av 
den oppfatning at dette heller kan virke mot sin hensikt. Vi skal i avsnittene under argumentere med 
utgangspunkt i spørsmålet: vil dette gi oss flere skyttere og/eller vil det gjøre at flere skyttere fortsetter 
lenger? 
 
Stikkordene som taler imot at man skal innføre Frendecup i ungdomsklassene er:  

- Økonomiske forskjeller og det økte konkurransefokuset. 
 
På Ungdomsplakaten står det at skyting skal være en lavterskelsport. Intensjonen he r er at ungdom skal 
ha et aktivitetstilbud i sitt nærmiljø hvor fokuset er at det skal være så billig som mulig å delta. Å innføre 
en nasjonal konkurranse som Frendecup hvor ungdommene må reise rundt omkring i landet for å 
konkurrere er ikke med på å gjøre sporten billigere. Administrasjonen ser tvert imot at skyting på denne 
måten fort kan bli en «elite-idrett» i ungdomsklassene hvor det er de med «rikest» foresatte som har 
mulighet til å delta. 
 
Flere nasjonale konkurranser for ungdom kan dessuten bidra til et økt konkurransefokus. Dette vil igjen 
bidra til at fokuset på presisjon på ammunisjon, våpen og ikke minst krav til utstyr blir større enn det er i 
dag. Dette vil fordyre sporten. Det er stort samfunnsproblem i Norge i dag at barn og unge ofte  ikke får 
deltatt i sport fordi foreldrene ikke har råd til å betale3. Dette har blant annet medført at Regjeringen, NIF, 
LNU med flere i 2016 signerte Frivillighetserklæringen som blant annet tar opp kampen mot utestengelse 
fra idretten pga. barnefattigdom.4  
 
Å bekjempe ulikhet (f.eks. fattigdom) er også et av FNs bærekraftsmål som skal nåes innen 2030. DFS 
mottar hvert år ca. 5 millioner kroner i Frifond-midler fra LNU. Gjennom vilkårene for denne tildelingen 
forplikter vi oss blant annet å jobbe for å utjevne økonomiske forskjeller i samfunnet (bærekraftsmål 10: 

 
1 Se vedtaket i protokollen: 
https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/protokoller_rapporter/norges_skytterstyre/2015/referat_n
orges_skytterstyre_februar_2015.pdf 
2 NC-komiteens rapport ble behandlet i sak 85/2019: 
https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/protokoller_rapporter/norges_skytterstyre/2019/protokoll
_norges_skytterstyre_oktober_2019.pdf 
3 Les f.eks. denne: https://forskning.no/barn-og-ungdom-sport/vi-er-i-ferd-med-a-fa-et-klasseskille-i-idretten/1260100 
(hentet 5.2.2020) 
4 https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/felles-innsats-for-fritidsaktivitet-til-alle-barn/id2503226/ (hentet 5.2.2020) 

https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/protokoller_rapporter/norges_skytterstyre/2015/referat_norges_skytterstyre_februar_2015.pdf
https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/protokoller_rapporter/norges_skytterstyre/2015/referat_norges_skytterstyre_februar_2015.pdf
https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/protokoller_rapporter/norges_skytterstyre/2019/protokoll_norges_skytterstyre_oktober_2019.pdf
https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/protokoller_rapporter/norges_skytterstyre/2019/protokoll_norges_skytterstyre_oktober_2019.pdf
https://forskning.no/barn-og-ungdom-sport/vi-er-i-ferd-med-a-fa-et-klasseskille-i-idretten/1260100
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/felles-innsats-for-fritidsaktivitet-til-alle-barn/id2503226/
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Mindre ulikhet).5 Administrasjonen mener at å innføre Frendecup for ungdomsklassene vil ha en uheldig 
effekt i denne sammenheng. 
 
Ungdomsplakaten sier også at ungdom skal drive skyting på egne premisser uten press fra foresatte, 
instruktører eller andre. Gode ungdomsskyttere vil kunne oppleve at de føler press til å delta på 
Frendecup fordi foresatte eller andre i skytterlaget mener at de bør delta fordi «de er så gode at de kan 
hevde seg». Økt oppmerksomhet rundt enkeltskyttere fordi de oppnår gode resultater kan på samme 
måte virke mot sin hensikt fordi det skaper økte forventninger til skytteren. Dette kan virke ødeleggende 
for motivasjonen. 
 
På Ungdomsplakaten står det at all ungdom i DFS skal oppleve mestring uavhengig av nivå og ferdigheter. 
En vanlig årsak til ungdom slutter med idrett er nettopp at de føler at de ikke er gode nok eller at de føler 
det er for stort fokus på å være god – dette belyses blant annet i en rapport fra NOVA og Norges 
Idrettshøgskole fra 20176.  
 
Ved å innføre ytterligere en nasjonal konkurranse i tillegg til LS kan man oppleve at nivået blant de best 
ungdommene blir enda høyere. Sjansen for at det da er ungdom som føler på presset ved å ikke være god 
nok, eller hele tiden føler de må skyte 350 poeng blir større. Den økte nivåforskjellen som oppstår kan på 
denne måten ødelegge mestringsfølelse og motivasjon hos ungdomsskytterne uavhengig av hvilket nivå 
de er på. 
 
Ungdomsplakaten vektlegger også viktigheten av at ungdomsskytterne føler tilhørighet og er en del av et 
inkluderende fellesskap. Hvordan vil denne følelsen være for de skytterne i skytterlaget som må være 
hjemme fordi de foresatte ikke har råd/prioriterer å reise langt for å skyte Frendecup? Selv om det «k un» 
er snakk om to helger i året er nok følelsen av å ikke være «en del av gjengen» den helga det er 
Frendecup ikke god for en 11-åring.  
 
Administrasjonen mener at det regionale og nasjonale stevnetilbudet for ungdomsskytterne slik det er i 
dag med SM, LDKS og LS er tilstrekkelig. I fremtiden oppfordres det til å ha fokus på å bedre det lokale 
stevnetilbudet gjennom interne konkurranser og lavterskelstevner for ungdom slik at flere 
ungdomsskyttere kommer seg ut på stevner i sitt nærmiljø.  
 
Administrasjonen konkluderer dermed med at man med stor sannsynlighet verken får flere nye skyttere 
eller holder lenger på de vi allerede har ved å innføre Frendecup for ungdomsklassene.  

 

Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak: 
DFSU anbefaler for Norges Skytterstyre at det ikke innføres Frendecup for klasse R, ER, J og EJ.  

 

Vedtak 08/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
  

 
5 https://www.fn.no/Om-FN/FNs-baerekraftsmaal (hentet 5.2.2020) 
6 https://www.hioa.no/ungdata/Nyheter/Ungdom-og-idrett-i-Norge/Kort-oppsummert.-Ungdom-og-idrett-i-Norge.-2017-
pdf (hentet 5.2.2020) 
 

https://www.fn.no/Om-FN/FNs-baerekraftsmaal
https://www.hioa.no/ungdata/Nyheter/Ungdom-og-idrett-i-Norge/Kort-oppsummert.-Ungdom-og-idrett-i-Norge.-2017-pdf
https://www.hioa.no/ungdata/Nyheter/Ungdom-og-idrett-i-Norge/Kort-oppsummert.-Ungdom-og-idrett-i-Norge.-2017-pdf
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Saksnummer: 09/2020 
Emne: Søknad om innovativt bidrag fra lag i Åfjord kommune  

Kompetanse: DFSU 

Administrasjonen har mottatt en søknad om bidrag til innovativt prosjekt på vegne av skytterlagene i nye 
Åfjord kommune i Fosen skyttersamlag. 

 

Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen anbefaler at prosjektet støttes med 5000 kr.  
 

Vedtak 09/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 10/2020 
Emne: Forslag om å innføre Stang- og felthurtigskyting for klasse Eldre rekrutt 

Kompetanse: Skyttertinget 

Norge Skytterstyre mottok 18. februar 2020 et forslag fra Hardanger og Voss skyttersamlag ang. Stang- og 

felthurtig for klasse Eldre rekrutt 14-15 år. 

 

Forslaget er som følger: 

«Forslag om innføring av Stang og Felthurtigskyting for klasse Eldre Rekrutt på stemner der dette vert 
arrangert i DFS. 
 
Hardanger og Voss Skyttarsamlag fremjar forslag om å innføra Stang og Felthurtigskyting på alle stemner der 
dette vert arrangert for klasse Eldre Rekrutt. 
Dette er no den einaste rekrutteringsklassen med meisterskap som ikkje kan delta i nemnde skytingar. 
 
§ 7.220 (stang og felthurtigskyting) side 7-3 i skytterboka får slik ordlyd. 
Eldre Rekrutt og Junior-skyttere gis adgang til å skyte Stang og Felthurtigskyting i egen klasse på alle stevner 
hvor disse disipliner blir arrangert. De skyter samme opplegg som seniorskyttere (...) 
 
Med dette forslag får alle Rekrutteskyttarar som skyt grovkaliber anledning til å skyta Stang- og 
Felthurtigskyting.» 
 

Denne saken ble sist behandlet på Skyttertinget 2016. Det var da Sotnakk-rapporten som foreslo at klasse ER 

skulle få delta i Stang- og felthurtigskyting (felthurtig med liggende utgangsstilling). DFSU, Norges Skytterstyre 

og administrasjonen støttet den gang forslaget. Skyttertinget vedtok å ikke innføre Stang- og felthurtig for 

klasse ER etter forslag fra Ringerike skyttersamlag. 29 mot 25 stemmer.  

 

Administrasjonens drøfting  
Siden saken kom til administrasjonen kort tid før møtet har man ikke fått gjort noen større utredning i denne 
saken. Administrasjonen viser derfor til tidligere utredninger, Sotnakk-rapporten samt erfaringer innhentet fra 
arrangøren av felthurtig ved Ungdomsstevnet i Numedal.  
 
Sotnakk-utvalget foreslo i 2016 å innføre Stang- og felthurtig for klasse Eldre rekrutt med følgende 
begrunnelse: 
Utvalget mener det videre bør åpnes for at klasse eldre rekrutt gis mulighet til både å skyte 
felthurtigskyting og Stang- skyting. Felthurtigskytingen bør da […] foregå fra liggende skytestilling. Dette 
begrunnes ut ifra det sikkerhetsmessige aspekt, og med at det vil være krevende nok fra liggende 
skytestilling for disse skytterne.  
 
Utvalget mener at skyttere i klasse Eldre Rekrutt har en modenhet for å kunne prøve disse disiplinene, og 
at det vil være spennende for denne aldersgruppen å prøve hurtigskytingsdisiplinene. Eneste motargument 
går på kostnader til ammunisjon, men trolig vil dette være noe som blir trent på i mindre grad av denne 
aldersgruppen. Positivt vil det uansett være at de allerede i ung alder blir gjort kjent med disse 
skytedisipliner i DFS. 
 
DFSU-behandlet forslaget sist i sak 05/2016 og støttet da forslaget til Sotnakk-utvalget. 
 
Norges Skytterstyre behandlet saken i 37/2016. I den sammenheng skrev administrasjonen blant annet at 
«Alle tiltak som kan gi økt aktivitet og interesse må understøttes. […]å […] tilrettelegge for en enklere 
oppstart for de yngste, er tiltak som fremmer disse øvelsenes utbredelse.»         
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Erfaringer fra Ungdomsstevnet i Numedal 
Administrasjonen har også vært i kontakt med de som står for gjennomføringen av felthurtig på 
Ungdomsstevnet i Numedal. Her gjennomføres felthurtigskytingen for klasse rekrutt med liggende 
utgangsstilling og for klasse eldre rekrutt med stående utgangsstilling. Erfaringen herfra er at begge deler 
fungerer greit, men at forskjeller i fysisk utvikling og forskjeller i ferdighet i klasse ER gjør det vanskelig for 
noen ER-skyttere å delta pga. stående utgangsstilling. Selv om det fungerer godt med stående utgangsstilling 
ble det påpekt at man reduserer evt. sikkerhetsmessige utfordringer ved å ha liggende utgangsstilling også for 
klasse ER.  
 
Erfaringen fra arrangøren var også at det for klasse ER var behov før større bemanning på standplass for å sikre 
at skytterne visste hvordan de skulle utføre øvelsen. Det er grunn til å anta at det ikke vil være like stort behov 
for dette om det blir innført felthurtig for denne klassen på permanent basis. Da vil flere trene på dette og 
være kjent med hva felthurtig før de skal delta. 
 

Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
Stang- og felthurtigskyting innføres som øvelse for klasse Eldre rekrutt. 
 

Vedtak 10/2020: 
DFSU foreslår for Norges Skytterstyre at Stang- og felthurtigskyting innføres som egen øvelse for klasse Eldre 
rekrutt 14-15 år. 
 
DFSU mener at klasse Eldre rekrutt og Junior ikke skal være offisielle Norgescup-klasser i Stang- og 
felthurtigskyting.   

 
 


